
 
 

Usnesení celostátní porady vysokoškolských knihoven 
3.–4. listopadu 2004 

 
Celostátní porada vysokoškolských knihoven, kterou pořádala Asociace knihoven 
vysokých škol ČR, z.s.p.o.,  se konala ve dnech 3.–4. listopadu 2004 na Jihočeské  
univerzitě v Českých Budějovicích. 
 
 
Účastníci se shodli na těchto závěrech: 

1. Vzali na vědomí zprávu o činnosti Asociace knihoven vysokých škol (dále jen AKVŠ) 
v roce 2004.  

2. Souhlasí a podporují aktivní jednání AKVŠ v přípravě novely knihovního zákona, která 
je plánovaná MK na rok 2006, a souhlasí s navrhovanými změnami.  

3. Upozorňují na negativní dopad zvýšení sazby DPH u elektronických informačních zdrojů 
na 19% na omezené rozpočty knihoven. Ukládají AKVŠ, aby se připojila k aktivitě tzv. 
Frankfurt Group, která usiluje o změnu legislativy v Evropě. Dále ukládají, aby o tomto 
problému informovala Radu vysokých škol a MŠMT a usilovala o navýšení dotace 
očástky spotřebované DPH pro vysokoškolské knihovny prostřednictvím jejich 
zřizovatelů.  

4. Vzali na vědomí zprávu odborné komise pro otázky elektronického zpřístupňování 
vysokoškolských kvalifikačních prací a prezentace některých vysokých škol o přípravě 
lokálních systémů. Ukládají výkonnému výboru a komisi, aby pokračovali v přípravě 
standardů metadat, návrhu jednotné formální úpravy a datových formátů e-VŠKP, a aby 
věnovali pozornost autorskoprávním otázkám a další související problematice u nás 
i v zahraničí.  

5. Opakovaně konstatovali neuspokojivou situaci v získávání projektů Fondu rozvoje 
vysokých škol v tematickém okruhu E Vysokoškolské knihovny. Změna pravidel vede 
k celkovému snížení finančních prostředků na rozvoj knihoven. Proto ukládají 
výkonnému výboru AKVŠ a Komisi pro vysokoškolské knihovny Rady vysokých škol, 
aby usilovali o změnu přístupu FRVŠ k tematickému okruhu E pro rok 2005.  

6. Shodují se, že pilotní průzkum informační gramotnosti studentů, který z iniciativy 
odborné komise pro informační výchovu a informační gramotnost proběhl na třech 
vysokých školách, poskytuje velmi dobrou zpětnou vazbu pro rozvoj knihoven a 
doporučují v něm pokračovat.  

 
Praha, 10. 11. 2004  

 
PhDr. Barbora Ramajzlová  
předsedkyně VV AKVŠ  
 

 


